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Ove Hansen: Jeg foreslår, at de to lov- 
forslag henvises til et udvalg på 17 med- 
lemmer. 

Uden forhandling eller afstemning 
vedtoges dette forslag. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angående 
forslag til lov om indseende med priser. 

Valgt blev: Viola Nørløv, Albertsen, Lis 
Groes, Jørgen Peder Hansen, Anker Jørgen- 
sen, Helge Nielsen, Peter Nielsen, Axel Ivan 
Pedersen, Jens Peter Jensen (Sorø amt), 
Henry Christensen, Guldberg, Holger Hansen, 
Knud Thomsen, Jørgen Jensen, Weilcop, 
Baunsgaard og Chr. Madsen. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angående 
forslag til lov om oprettelse af det sociale 
boligbyggeris prioriteringsfond (boligfonden) 
[af Aksel Larsen m. fL]. 

Valgt blev: Axel Ivan Pedersen, Albert- 
sen, Ove Hansen, Aage Hauskov, Horn, 
Niels Mørk, Peter Nielsen, Viola Nørløv, 
Guldberg, Axel Kristensen, Jacob Sørensen, 
Ib Thyregod, Hastrup, Adolph Sørensen, 
Knud Østergaard, Else-Merete Ross og Aksel 
Larsen. 

Formanden: Der er ikke mere på dags- 
ordenen. 

Medlemmer af folketinget Stetter, Ib 
Thyregod, Henry Christensen, Poul Hart- 
ling, Poul Møller, Poul Sørensen, Thestrup 
og Kristen Østergaard har meddelt mig, at 
de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om 
økonomisk samordning. 

Medlem af folketinget Thestrup har 
meddelt mig, at han ønsker til kirkemini- 
steren at stille følgende spørgsmål: , 

홢Mener ministeren, at biskopperne i 
Århus og Viborg stifter ved deres hen- 
vendelser om konfirma tionsfor beredelsen 
har tilsidesat menighedsrådslovens § 23?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid, 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Stetter): 
Jeg skal herved tillade mig på venstres og 
det konservative folkepartis vegne for det 
høje ting at fremsætte forslag til lov om æn- 
dring af lov om økonomisk samordning. 

Forslaget går ud på, at Butikshandelens 
Fællesråd får adgang til at indstille et med- 
lem til det økonomiske råd. 

Det er ifølge loven det økonomiske råds 
opgave at følge landets økonomiske udvik- 
ling og at bidrage til at samordne de for- 
skellige økonomiske interesser. 

Det må derfor undre, at et betydende 
erhverv som butikshandelen ikke, er repræ- 
senteret i rådet. Butikshandelens Fællesråd 
omfatter Dansk Textil Union, De danske 
Handelsforeningers Fællesorganisation og 
De samvirkende Købmandsforeninger i Dan- 
mark med sammenlagt ca. 35.000 medlem- 
mer,. og butikshandelen repræsenterer en - 
omsætning på over 25 milliarder kr. om 
året (1964). 

Butikshandelens Fællesråd repræsenterer 
med andre ord et stort og betydningsfuldt 
erhverv, som tilmed på mange felter er inde 
i en betydelig udvikling med store struktur- 
forandringer. Fæl1esrådet vil i høj grad 
kunne bidrage til debatten om indkomst- 
udviklingen, pris- og avanceudviklingen 
m. v., som til stadighed føres i det økono- 
miske råd. 

Allerede under lovens behandling i au- 
gust 1962 rejste det ærede medlem hr. Fan- 
ger spørgsmålet om en repræsentation for 
Butikshandelens Fællesråd, men blev afvist 
af den daværende flertalsregering, der 
tværtimod gennemførte, at Landsorganisa- 
tionen De samvirkende Fagforbund fik fire 
repræsentanter i det økonomiske råd mod 
oprindeligt foreslået to. 

Venstre og flertallet af det konservative 
folkepartis medlemmer stemte i 1962 imod 
lovforslaget om oprettelse af det økonomi- 
ske råd, men vi føler os forpligtet til at 
medvirke til, at rådet får en sammensæt- 
ning, der sikrer, at de mest betydende sam- 
fundsøkonomiske faktorer er repræsenteret 
i rådet 홢 således som det ifølge daværen- 
de økonomiminister Kjeld Philips bemærk- 
ninger til det oprindelige lovforslag også 
var hensigten. 

Med disse bemærkninger vil jeg anbefale 
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[SteUer. ] 
lovforslaget til velvillig behandling i det 
høje ting. 

Formanden: Folketingets næste møde af- 
holdes i morgen, fredag den 19. november, 
kl. 13 med følgende dagsorden: 

1) Anden behandling af: 
Forslag til lov om ændring i lov om pa- 

ligningen af indkomst- og formueskat 
til staten. 

2) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring i lov om ind- 

komstbeskatning af aktieselskaber m. v. 
[af Fanger m. fl.]. , 

3) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring i lov om ind- 

komstbeskatning af aktieselskaber m. v. 
[af Ib Thyregod m. fl.]. 

4) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring i lov om særlig 

indkomstskat m. v. [af Fanger m. fl.]. 

5) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring i lov om særlig 

indkomstskat m. v. [af Ib Thyregod 
m. fl.]. 

6) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring i lov om in- 

vesteringsfonds [af Fanger m. fl.]. 

7) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring i lov om in- 

vesteringsfonds [af Ib Thyregod m. fl.]. 

8) Valg af 17 medlemmer. til et udvalg an- 
gående: 

Forslag til lov om svangerskabshygiejne. 

9) Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående: 

Forslag til lov om ændring af lov ved- 
rørende personlig skat til kommunen. 
(Om forhøjelse af personfradrag m. v.) 
og 

forslag til lov om ændring i lov om folke- 
pension. (Om folkepensionsbidrag). 

. Mødet hævet kl. 1515. 

27. møde.  

Fredag den 19. november kl. 13. 

Formanden: I skrivelse af dags dato med- 
deler justitsministeren, at han ønsker skrift- 
ligt at fremsætte: 

Forslag til lov om fyrværkeri. 

I skrivelse af 18. d. m. anmoder økonomi- 
ministeren om, at der for tiden indtil 30. 
juni 1966 må blive foretaget valg af et med- 
lem til lønningsrådet i stedet for medlem af 
folketinget fru Grethe Philip, der har ønsket 
at udtræde af rådet. 

Medlem af folketinget Niels Westerby 
har meddelt mig, at han ønsker til økonomi- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren tage initiativ til at 
omdanne det statistiske departement til 
en af regeringen uafhængig institution 
eller til, at departementets beregning 
af reguleringspristallet sker under til- 
syn af et pristalstilsyn, der endeligt 
afgør alle spørgsmål vedrørende grund- 
laget for og beregningen af regulerings- 
pristallet? " 
Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstjkommende spørge- 
tid. 

Medlem af folketinget Bækgaard har 
meddelt mig, at han ønsker til justitsmini- 
steren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil ministeren ændre regler for po- 
litiets 000-tj eneste?" 

Spørgmålet vil blive optaget på dags- 
ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Justitsministeren (K. Axel Nielsen): Her- 
med har jeg den ære for det høje folketing 
at fremsætte forslag til lov om fyrværkeri. 

Ved forslaget tilsigtes en skærpelse af de 
gældende regler. Der indføres med visse 
undtagelser et almindeligt forbud mod over- 
dragelse, erhvervelse og anvendelse af fyr- 
værkeri med knaldeffekt. 


